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PROTOKÓŁ NR XV.2015 

z przebiegu XV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 29 grudnia 2015 r. 

 

XV sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 21 radnych Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XV.2015 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1105 otworzył XV sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 20 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zarząd przedłożył autopoprawki do 

zmian budżetowych na 2015 rok, do wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

na lata 2016-2025 i budżetu powiatu na 2016 rok oraz „Strategii Rozwoju 

Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014 2022”. Wszystkie materiały zostały 

szczegółowo przeanalizowane na posiedzeniach komisji. 

Porządek obrad Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 
1) Otwarcie XV Sesji Rady Powiatu. 

2) Przejęcie porządku obrad. 

3) Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

5) Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

6) Wnioski i interpelacje radnych,  

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok (druk 96); 

2) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015 

(druk 97) 

3) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Zielonogórskiego; ( druk 94) 

4) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Zabór w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 101); 



 2 

5) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Kargowa w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 102); 

6) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Świdnica w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 103); 

7) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 104); 

8) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 105); 

9) współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, ( druk 106). 

8) Podjęcie Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu na 

lata 2016-2025,  

a odczytanie projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu lata 

2016-2025, (druk 92),  

b odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu,  

c odczytanie opinii komisji stałych, 

d przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu Zielonogórskiego do opinii 

komisji, 

e przedstawienie autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu (druk 99), 

f dyskusja, 

g głosowanie nad projektem uchwały wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu lata 2016-2025.  

9) Podjęcie Uchwały budżetowej powiatu zielonogórskiego na 2016 rok 

a odczytanie projektu uchwały budżetowej (druk 93),  

b odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały budżetowej,  

c odczytanie opinii komisji stałych, 

d przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu Zielonogórskiego do opinii 

komisji, 

e przedstawienie autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały 

budżetowej, druk 98), 

f dyskusja, 

g głosowanie nad projektem uchwały budżetowej powiatu zielonogórskiego 

na 2016 rok.  

10) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu 

Zielonogórskiego na lata 2014 2022”;(druk 95). 

11) Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

12) Wolne wnioski i zapytania. 

13) Zamknięcie XV Sesji Rady Powiatu. 
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Ad 3. 

Starosta sprawozdanie z prac Zarządu do 18 grudnia 2015 r. (załącznik nr 

3) – przesłane radnym wraz z materiałami na XV sesję Uzupełniając dodał, że 

Zarząd odbył jeszcze dwa posiedzenie i podjął 2 uchwały w sprawie zmian 

budżetowych oraz uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania środka 

trwałego pomiędzy Powiatem Zielonogórskim a Powiatowym Centrum 

Zarządzania Kryzysowego w Zielonej Górze. Ponadto przygotował 

autopoprawki do projektów budżetu i WPF, zmian budżetowych, Strategii 

i 6 sześć nowych projektów w sprawie współdziałania z gminami. Starosta 

i pozostali członkowie uczestniczyli w spotkaniach opłatkowych. 

Starosta przedstawił sytuację w starostwie, m. in. po zmniejszeniu 

powiatu o Gminę Zielona Góra ograniczono zatrudnię o 14 etatów bez zwolnień 

pracowników. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący zapoznał ze swoimi  działaniami w okresie 

międzysesyjnym. W okresie od 17 grudnia do 30 grudnia pełnił dyżury w biurze 

rady powiatu, brał udział w posiedzeniach Zarządu. Spotykał się również 

z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 

placówkach oświatowych. Wziął udział w uroczystych spotkaniach 

opłatkowych. 

  

Ad 5. 

 Adam Jaskulski, Wójt Gminy Świdnica podziękował za przygotowanie 

i wprowadzenie do porządku sesji projektów uchwał w sprawach 

współdziałaniami gmin i powiatu przy inwestycjach drogowych. Współpraca 

układa się dobrze. Podziękowanie wyraził w imieniu pozostałych wójtów 

i burmistrzów. Podkreślił, iż obciążenia samorządów są coraz większe, niestety 

nie przekłada to się na środki finansowe. Złożył życzenia noworoczne, by Nowy 

Rok przyniósł lepsze rozwiązania. 

Edwin Łazicki przekazał życzenia mieszkańcom miast i wsi powiatu oraz 

radom. 

Jerzy Fabiś poinformował, że mieszkańcy Gminy Kargowa są dumni 

z wyremontowanych dróg i zaprosił na otwarcie drogi Kargowa – Karszyn 

w dniu 7 stycznia 2016 r. Podziękował również za przygotowanie uchwał 

o współdziałaniu, dają one 1 mały punkt w gradacji przydziału środków 

unijnych, a może zaważyć na otrzymaniu dofinansowania. 

Anna Lipecka, w imieniu Dyrektora LO w Czerwieńsku podziękowała 

radnym, Zarządowi za życzliwość i wsparcie finansowe przy zbieraniu środków 

na sztandar szkoły. Przekazała Przewodniczącemu Rady i Staroście dyplomy. 

Przewodniczący Rady podziękował Dyrektorowi i uczniom. 

Ryszard Górnicki podziękował Annie Lipeckiej za aktywność 

w działaniach na wielu obszarach. 
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Ad 6. 

 Radni nie przedstawili wniosków i interpelacji. 

(obecnych 21 radnych) 

 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni projekty uchwał szczegółowo 

omówili na posiedzeniach komisji. Projekty, które radni otrzymali po 

posiedzeniach zostaną przez Starostę przedstawione. 

1)  Skarbnik omówiła zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

Rada jednogłośnie, 21 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XV.93.2015 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, (załącznik nr 4). 

 

2) Skarbnik przedstawiła wszystkie wydatki, które nie wygasną z końcem 

2015 roku. 

Radni jednogłośnie, 21 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XV.94.2015 

w sprawie zmiany ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2015; (załącznik nr 5). 

3) Radni jednogłośnie, 21 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XV.95.2015 

w sprawie zmiany przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Zielonogórskiego 

na 2015 rok, (załącznik nr 6). 

 

Starosta Zielonogórski przedstawił projekty uchwał o współdziałaniu z gminami. 

Wyjaśnił, powody złożenia wniosków, próśb włodarzy gmin i miast, 

prawo wymusza podjęcie uchwał przed podpisaniem porozumień. 

Przedstawił zasady przyznawania środków PROW, które były zmieniane 

i korygowane do ostatniej chwili.  Termin składania wniosków do 30 

grudnia br. 

4) Gmina Zabór w ramach współdziałania zobowiązuje się do realizacji 

zadania pn.: „Budowa gminnej drogi publicznej w Droszkowie 

Nr 007015F- dz. nr 388/1 obręb Droszków poprzez zmianę nawierzchni 

drogi z gruntowej na tłuczniową” – uchwała Rady Gminy na 50.000 zł.  

Powiat Zielonogórski, jako strona ubiegająca się o dofinansowanie, 

będzie realizował inwestycję pn.: „Przebudowa drogi powiatowej 

Nr 1184F na odcinku Droszków- Czarna o długości 2730 m” – 20.000 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 96 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Zabór w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik 

nr 7). 

5) Gmina Kargowa w ramach współdziałania, o którym mowa w § 1, 

zobowiązuje się do realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 395/1 w m. Karszyn” – 

2.154.656 zł 

Powiat Zielonogórski zobowiązuje się do realizacji zadania w 2017 roku 

pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz wykonanie robót 
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budowlanych polegających na przebudowie drogi powiatowej nr 1192F 

w miejscowości Smolno Wielkie” – 100.000 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 97 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Kargowa w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik 

nr 8). 

6) Gmina Świdnica, jako strona ubiegająca się o dofinansowanie, będzie 

realizowała inwestycję pn.: „Rozbudowa i przebudowa dróg lokalnych 

w miejscowości Świdnica”. 

Powiat Zielonogórski zobowiązuje się do realizacji zadania w 2017 roku 

pn.: „Przebudowa odcinka ulicy Kosynierów w miejscowości Świdnica” – 

18.472 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 98 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Świdnica w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik  

nr 9). 

7) Gmina Babimost zobowiązuje się do realizacji zadania pn.: „Budowa 

drogi gminnej nr 100121F ul. Jodłowa i Świerkowa wraz z budową 

zjazdów  łączących drogi powiatowe z drogami gminnymi- II etap”. 

Powiat Zielonogórski, będzie realizował inwestycję pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 2101F- ul. Dworcowa w Babimoście wraz z budową 

kanalizacji deszczowej – 2.418.698 zł. Realizacja w latach 2016-2017,  

w tym unijne 1.253.322 zł. 

Gmina Babimost, będzie realizowała inwestycję pn.: „Przebudowa dróg 

gminnych nr 000126F i 000127F w Podmoklach Małych”. 

Powiat Zielonogórski w ramach współdziałania zobowiązuje się do: a) 

realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1194F w obrębie 

skrzyżowania z drogą gminną nr 000126F” – 25.000 zł;  b) realizacji zadania 

pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1193F w obrębie skrzyżowania z drogą 

gminną nr 000127F” – 25.000 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 99 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik nr 10). 

8) Gmina Babimost będzie realizowała inwestycję pn.: „Przebudowa drogi 

gminnej nr 000131F w Podmoklach Wielkich”. 

Powiat Zielonogórski zobowiązuje się do realizacji zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1196F w obrębie skrzyżowania z drogą 

gminną nr 000131F” – 60.000 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 100 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik nr 11). 

9) Gmina Babimost, jako strona ubiegająca się o dofinansowanie, będzie 

realizowała inwestycję pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 000122F  

w Nowym Kramsku”. 



 6 

Powiat Zielonogórski zobowiązuje się do realizacji zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1190F w obrębie skrzyżowania z drogą 

gminną nr 000122F” – 25.000 zł. 

Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XV 101 2015 w sprawie 

współdziałania Powiatu Zielonogórskiego z Gminą Babimost w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020, (załącznik nr 12). 

Babimost uchwałą Rady Miejskiej wyasygnował łącznie kwotę 600.000 zł 

 Ryszard Górnicki stwierdził, że to pozytywne działania i zmiany. 

 

Ad 8. 

  

a Skarbnik odczytała projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu na lata 2016-2025; 

b Skarbnik przedstawiła pozytywną opinię Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu – Uchwała Nr 554/2015, (załącznik  

nr 13). 

c Przewodniczący wszystkich komisji odczytali pozytywne opinie do 

projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 

2016-2025, (załącznik nr 14-18). 

d Starosta Zielonogórski podziękował za pozytywne zaopiniowanie 

projektu wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 2016-2025. 

e Edyta Dwojak omówiła autopoprawki Zarządu Powiatu wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu lata 2016-2025. 

f Radni nie zgłosili uwag. 

g Radni jednogłośnie 21głosów ZA przyjęli Uchwałę Nr XV.102.2015  

w sprawie uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 

2015-2025, (załącznik nr 19). 

 

Ad 9. 

a Skarbnik odczytała projekt uchwały budżetowej na 2016 rok. 

b Skarbnik przedstawiła opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok – 

Uchwała Nr 555/2015, (załącznik nr 20).   

c Przewodniczący wszystkich komisji stałych rady powiatu odczytali 

pozytywne opinie komisji, (załącznik nr 21-25). 

d Zarząd Powiatu Zielonogórskiego podziękował za pozytywne opinie 

komisji do projektu budżetu. 

e Skarbnik omówiła przedstawione przez Zarząd autopoprawki do 

projektu uchwały budżetowej na 2016 rok i wyjaśniła ich podstawę.. 

f Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń. 

g Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę NR XV.103.2015 w sprawie 

uchwały budżetowej powiatu zielonogórskiego na 2016 rok, (załącznik 

nr 26);  
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Przewodniczący pogratulował Zarządowi. Stwierdził, iż jest to trudny 

budżet, ale wspólnymi staraniami zostanie on wykonany, szukane będą 

oszczędności na wszystkich poziomach. Poprosił również czuwanie nad 

sprzedażą majątku, wyraził nadzieję, że uda się przeznaczyć nadwyżki na 

podwyżki dla pracowników obsługi w powiatowych jednostkach, 

dyrektorzy mają problem z zapewnieniem minimalnego wynagrodzenia. 

Starosta podziękował za uchwalenie budżetu i obiecał bardzo rozsądną 

gospodarkę i oszczędności we wszystkich możliwych sferach. 

 

Ad 10. 

 Radni bez zastrzeżeń podjęli Uchwałę Nr XV.104.2015 w sprawie 

w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014 

– 2022” (załącznik nr 27). 

 

Ad 11. 

Radni nie przedstawili wniosków i interpelacji. 

 

Ad 12. 

Roman Rakowski poprosił o informację na temat ewentualnych zwolnień 

pracowników w oświacie i SP ZOZach. 

Ryszard Górnicki stwierdził, że pomimo słów Starosty o braku zwolnień 

pracowników, zgłosił się do Niego Stanisław Walczak, który jednak został 

zwolniony z pracy i prosił o pomoc w przywróceniu do zajmowanego wcześniej 

stanowiska. 60letni człowiek nie znajdzie obecnie żadnej posady. Ponadto 

poruszył  sprawę udziału w rekolekcjach w czasie godzin pracy etatowego 

członka zarządu. Stwierdził, że jest to zachowanie niemoralne i nieetyczne, 

ponieważ w tym czasie członek zarządu zarobił 1.500 zł (w bieżącym 

i ubiegłym roku). Przeprosił za prześmiewczy ton, ale musiał zabrać głos w tej 

sprawie. 

Jadwiga Oziemkowska poinformowała o zakończeniu akcji pomocy 

świątecznej, przedstawiła charakter i osoby, którym udzielono pomocy, ponadto 

oznajmiła, iż radny Leszek Klim przekazał dla niepełnosprawnej dziewczynki 

laptop. 

Tadeusz Cygański wyjaśnił, iż nie wziął udziału w zbiórce świątecznej 

radnych ponieważ indywidulnie otacza opieką i pomocą rodzinę z terenu swojej 

gminy. 

Edwin Łazicki zakomunikował, że Stanisław Walczak był też u Niego, ale 

polityka zatrudnienia leży wyłącznie w gestii Starosty. 

Dariusz Wróblewski odpowiadając Romanowi Rakowskiemu oświadczył, 

iż nie przewiduje się zwolnień żadnych pracowników, oświata działa prężnie, 

jest aktywnie promowana, w tym miejscu podziękował Dyrektorowi Jerzemu 

Rozynkowi. SP ZOZ w Sulechowie przedstawił zarys działań na posiedzeniu 

Rady Społecznej. Natomiast w sprawie Stanisława Walczaka oznajmił, że 

otrzymał On następne świadczenie rehabilitacyjne na 3 miesiące. Nie świadczy 
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On już pracy 2 lata, zadania wykonują inne osoby, nie wystąpił żadne problemy, 

stanowisko samoczynnie wygasło. Na następnej sesji odniesie się do sprawy 

członka zarządu. 

 

 

Ad 13.  

O godz. 1250 Przewodniczący Rady zamknął obrady XV Sesji Rady 

Powiatu Zielonogórskiego, złożył wszystkim zebranym pomyślności w Nowym 

2016 Roku. 

   

 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady  
             Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                  Edwin Łazicki 


